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Semmi
sem

drága
Az őszödi beszéd nyilvánosságra kerülése óta egyre többekben m erü l fe l, talán  
nem is alap nélkü l, hogy egy jó l m eg írt forgatókönyv szerint történn ek az ese
m ények. A  döntésünket is m egelőzte néhány furcsaság -  m ondta a D em okratá
nak Kövér László, a Fidesz országos választm ányának elnöke.

-  Egyes vélemények szerint cserbenhagy
ták támogatóikat, amikor lemondták a szep
tember 23-i rendezvényt

-  Nem cserbenhagytuk, hanem megóv
tuk őket attól, hogy egy esetleges provoká
ció elszenvedői legyenek. Mindenki elhihe- 
ti, mi is szerettük volna megrendezni a gyű
lést a Hősök terén, ám nem volt más válasz
tásunk, mint azt mondani: ezúttal erre nincs 
mód. A titkosszolgálatokat is felügyelő Szil- 
vásy György, Petrétei József rendészeti mi
niszter és Galambos Lajos, a Nemzetbizton
sági Hivatal főigazgatója ugyanis arról tájé
koztatta Simicskó Istvánt, a Nemzetbizton
sági Bizottság, illetve Lázár Jánost, a Rendé
szeti Bizottság elnökét, hogy konkrét infor
mációjuk van tervezett robbantásos merény
letekről.

-  Tavasszal Gyurcsány Ferenc vizionált 
hasonlóról, akkor mégis volt gyűlés a Kos
suth téren. Mi változott azóta?

-  Áprilisban tudni lehetett, hogy minimá
lis az esély egy esetleges merényletre. A 
múlt hét elején történtek azonban rámutat
tak arra, hogy egyeseknek most semmi sem 
drága a hatalmuk megőrzéséért. A  sarokba 
szorított patkány sem válogat az eszközök
ben, egyetlen célja, hogy meneküljön. Ha
sonló effektus működött a kormányoldalon 
is: a békés tüntetőket igyekeztek folyamato
san provokálni, míg a Szabadság téren elér
ték, hogy már-már háborús helyzet uralko
dott el hétfőn este. Bár politikai érdekeink 
nyilván azt kívánták volna, hogy szeptember 
23-án százezres tömeg gyűljön össze a Hő
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sök terén, ennél sokkal fontosabb volt, hogy 
ne tegyük ki szimpatizánsainkat semmilyen 
veszélynek.

-  Vannak, akik a rendezvény lemondását 
megelőző napok történéseit ismerve azt 
mondják, csapdába csalták a Fideszt Egyet
ért ezzel?

-  Maradjunk annyiban: az őszödi beszéd 
nyilvánosságra kerülése óta egyre többek
ben merül fel, talán nem is alap nélkül, hogy 
egy jól megírt forgatókönyv szerint történ
nek az események. Valóban, döntésünket is 
megelőzte néhány furcsaság. M int már em
lítettem, két miniszter és az NBH főigazgató
ja tervezett robbantásos merényletről tájé
koztatta Simicskó és Lázár képviselő urakat. 
Ezzel párhuzamosan Szilvásy György 
Deutsch-Für Tamásnak küldött egy levelet. 
Ebben az írja, bár szerinte mi azt szeret
nénk, ha „a kormány és a levélben megjelölt 
állami szervezetek (rendőrség, NBH, Orszá
gos Mentőszolgálat) is osztoznának a fele
lősségben”, ám a vonatkozó törvények sze
rint minden felelősség a rendezőé, magyarul 
a Fideszé. Hasonló tartalmú levelet írt Petré
tei József is Orbán Viktornak.

-  Érdekes, az augusztus húszadikai, halá
los áldozatokat is követelő események kap
csán valahogy nem volt számukra ennyire 
egyértelmű a felelősség kérdése.

-  Tényleg nem, s erről érdekes lesz majd 
beszélgetni, amikor rendeződik a jelenlegi 
helyet... De visszatérve a gyűlés lemondásá
ra: a merényletről szóló tájékoztatás és a két 
miniszteri levél ellenére úgy döntöttünk,

hogy összehívjuk a szervezésért felelős ope
ratív munkacsoportot, és a megbeszélésre 
meghívtuk a BRFK, a Fővárosi Polgári Vé
delmi Igazgatóság és a mentőszolgálat képvi
selőjét is. Gergényi Péter budapesti rendőr- 
főkapitány azonban csütörtökön, az egyezte
tés napján levélben azt közölte, hogy a rend
őrség megnövekedett feladataira való tekin
tettel nem áll módjukban megfelelő szintű 
vezetői delegátust biztosítani a megbeszélés
re. Benkovics Zoltán úr, a Fővárosi Polgári 
Védelmi Igazgatóság igazgatója pedig előbb 
azt írta, személyesen vesz részt az ülésen, 
majd ugyanaznap szintén levélben közölte, 
nincs hatásköre eljárni az ügyben. 0  sem jött 
tehát e l... Mindezek után világossá vált, bár 
az alkotmány és a gyülekezési jogról szóló 
törvény szerint is az államnak kell biztosíta
nia a rendet a tüntetéseken, a hatóságok 
most mégsem működnek együtt velünk a 
zökkenőmentes rendezés érdekében.

-E lég lett volna egy tömegbe dobott kuka, 
vagy petárda, hogy pánik alakuljon ki és né- 
hányan megsérüljenek netán meghaljanak 
Ez jól jött volna azoknak akik minden áron a 
Fideszt akarják rossz fényben feltűntetni...

-  Számunkra mindennél fontosabb az em
berek biztonsága és az október elsejei vá
lasztások zavartalan megrendezése. Fonto
sabb, mint a Fidesz pillanatnyi politikai érde
ke. Ezt, remélem, azok is megértik, akik na
gyon csalódottak, hogy nem volt rendez
vény a Hősök terén.

-  Ha már a politikai érdekeknél tartunk 
ön szerint milyen hatással lesz a Gyurcsány- 
botrány és a tüntetéssorozata választásokra?

-  Nyilván mindenki számolgat, de nem bo
csátkoznék találgatásokba. Úgy hiszem, most 
már mindenki számára világos lehet, hogy 
Gyurcsány Ferenc hazugsággal vezette siker
re a baloldalt és maradhatott kormányfő. 
Gyurcsány Ferencnek mennie kell, mert nem 
pusztán hazudott, hanem az ország gazdasági- 
költségvezetési adatainak hivatalos állami do
kumentumokban történő tudatos meghamisí
tásával valószínűleg bűncselekményeket kö
vetett el, mert saját bevallása szerint kormá
nya semmit sem tett az ország érdekében, és 
mert ezzel ezermilliárdokban mérhető kárt 
okozott az országnak. Ezt most az emberek
kel -  pedagógusokkal, diákokkal, egészség
ügyben dolgozókkal, rendvédelmi dolgozók
kal, fiatalokkal, nyugdíjasokkal, mindenfajta 
pártszimpatizánsokkal egyetemlegesen -  kí
vánja megfizettetni. A  Fidesz minden alkotmá
nyos eszközzel fellép a kormányfő lemondásá
ért, de nagyon fontos az is, hogy az emberek 
ne csupán az utcákon, törvényes tüntetése
ken, hanem október elsején az urnáknál is 
mondjanak véleményt Gyurcsányról.
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